
 

SAMNANGER KOMMUNE  
 

 

MØTEPROTOKOLL 

 

Utval: Naturutvalet 
Møtedato 31.08.2021 
Møtetid: Kl. 15:00 - 17:45 
Møtestad: Biblioteket 
 
 
Av 9 medlemmer møtte 9, inkludert varamedlemmer. 
 

Desse medlemmene møtte: Parti: 

Gunn Østvik Petersen Ap 

Anja Elisabeth Gjerde Markhus Bl 

Ove Totland Bl 

Øyvind Steinsland Bl 

Karl Bård Kollbotn Frp 

Linda Haug Kollbotn Frp 

Oskar Røen MDG 

 

Desse medlemene møtte ikkje: Parti: I staden møtte: Parti: 

Thorvald Moe H Kjell Roar Nordvik H 

Monica Tjønna Sp Anne Frøland Sp 

 
 
Møtenotater: 
Andre som var til stades i andre del av møtet:  

·  Hilde-Lill Våge. einingsleiar samfunnsutvikling 
·  Ragnhild Lønningdal, planleggjar 
·  Marianne Soleng, leiar servicesenter 

 
 
 

Møteleiar: Karl Bård Kollbotn 

Møtesekretær:  Marianne Soleng 
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Desse sakene vart handsama: 
 

Sakliste 
 

 

Sak nr. Arkivsak Sakstittel Merknad 

020/2021 21/640 Faste saker  

021/2021 21/527 Uttale til Regional transportplan for Vestland 2022 - 
2033 

 

2 18/533 Varsel om offentleg ettersyn reguleringsplan E16 og 
Vossebanen Arna Stanghelle 
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SAKNR. 020/2021: Faste saker 

 
31.08.2021 Naturutvalet: 
Handsaming i møtet: 
Godkjenning av innkalling og sakliste: 
Godkjent utan merknader.  
 
Eventuelle merknader til protokollen frå førre møte: 
Ingen merknader.  
 
Informasjon frå rådmannen:  
Hilde-Lill Våge, einingsleiar samfunnsutvikling orienterte om følgjane:  
 
 
Oppfølging av ulovleg tiltak - Kommunen har eit pågåande pålegg om riving av eit uthus der eigar 
ikkje har følgt opp. Det vert no sett i gang prosess om dagsmulter.  
 
 
Oppfølging av pålegg:  
1)  Falleferdig hus ved skuleveg. Eigar har fått pålegg om å sikre og rydde eigdommen. Dette er purra 
på, og eigar har fått frist til 15. september med å ferdigstilla sikringa.  
2)  Falleferdig hus ved skuleveg. Kommunen har lukka dette varselet. Huset er vurdert som sikra, og 
ikkje lenger stor risiko for forbipasserande pr. i dag.  
 
 
VA-Ytre-Tysse - Kommunen er klar til å starta gravinga, men må vente til avløpspumpa vert levert. 
Det har teke tid å få produsert denne grunna Covid. Pumpa vil truleg verta levert i veke 42, og då vil 
oppstart med å grave ned kablar i Tyssegata frå pumpestasjonen v/ Risehuset og mot kaien byrja. 
Fiberkablar vert lagt i same grøfta.  
 
VA-Eikedalen - Samnanger har hatt møte med Kvam. Kvam vil, i løpet av september, komme med 
utkast til avtale for VA-anlegget i Eikedalen. Det kan verta utfordringar med å få til ei rask løysing 
grunna planane med ny veg og tunnel i Eikedalen. Samnanger kommune har gjort ferdig 
forprosjekteringa for vatn- og avlaupstraseen og det er gjort klart for bygging av denne.  
 
Områdeplan Bjørkheim:  
Planproseseen for områdeplan for Bjørkheim er noko forsinka. Dette mellom anna grunna svært 
omfattande innspel frå Statsforvaltaren og Vestland fylkeskommune. Moglegheitsanalysen tok også 
lenger tid enn forventa.  
 
Akvakulturplan:  
ABO held på med planskildringa og dei føl framdriftsplanen. Det vil også verta gjort ei naudsynt 
grunnundersøking i ytre delen av fjorden i september. Undersøking av botndyr og analyse av 
oksigeninnhaldet vert gjennomført fortlaupande. Undersøkinga er ei "minimumundersøking" og har 
ei kostnadsramme på omlag 160.000,-.  
 
Utvalet sitt kvarter:  
 
Verkstad på Steinsland 
Anja Elisabeth Gjerde Markhus (Bl) stilte spørsmål om korleis kommunen føl opp saka. Saka vart 
diskutert i slutten av møtet, og diskusjonen vart lukka. Administrasjonen orienterte naturutvalet om 
status i saka, og forhalda vil no verta politianmeldte av kommunen.  
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Nedtapping av vassdrag 
Ove Totland (Bl) stilte spørsmål om kommunen kan setje krav til nedtapping av vassdrag som f.eks er 
gjort i Dukavatnet?  
Administrasjonen orienterte om at det kjem sak på dette temaet til neste møte i naturutvalet i 
oktober.  
 
Vegetasjon langs kommunale vegar 
Linda Haug Kollbotn (Frp) stilte spørsmål om kvifor det ikkje er gjennomført kantslått på kommunale 
vegar denne sommaren.  
Administrasjonen orienterte om at dette desverre ikkje kan prioriterast mykje grunna 
bemanningssituasjonen på teknisk drift. Kantslått og grøfterens vil verta spelt inn budsjettet for 2022 
som trafikksikringstiltak frå avdelinga.  
 
Gamle Jarland bru 
Linda Haug Kollbotn (Frp) orienterte om at det har gått eit ras ved brua på Jarland. Ho lurte på om 
kommunen kjem til å fjerne lausmassane som har rast ut.  
Administrasjonen svarte at det bør la seg gjera. Teknisk drift vil sjå på saka.  
 
Veg til Nordvik 
Linda Haug Kollbotn (Frp) lurte på om det er sett av midlar til å fikse vegen opp til Nordvik. Denne 
vegen er svært dårleg og bør mellom anna få nytt dekke.  
Administrasjonen orienterte om at dette ikkje er med i årets budsjett. Reperasjon av vegen til 
Nordvik vert sett inn i budsjettforslaget frå eininga for 2022.  
 
 
NAT- 020/2021 Vedtak: 
 

·  Møteinnkallinga og saklista vert godkjent. 

·  Orienteringssaker/referatsaker vert tekne til orientering. 

 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak:  

·  Møteinnkallinga og saklista vert godkjent. 

·  Orienteringssaker/referatsaker vert tekne til orientering. 

 
 
 

SAKNR. 021/2021: Uttale til Regional transportplan for Vestland 2022 - 2033 

 
16.09.2021 Kommunestyret: 
Handsaming i møtet: 
Gang og sykkelveg fra Haga til Tysse, sett fram av Odd Arne Haga (Framstegspartiet): 
Foreslår at det blir prioritert gang og sykkelveg fra Haga til Tysse. Detter er den farligste og mest 
traffikerte gang og sykkelvegen i Samnanger Kommune. 
 
Fellesframlegg, sett fram av Øyvind Strømmen (Miljøpartiet Dei GrøneBygdalista): 
I Samnanger kommune sin trafikksikringsplan er det eit høgt prioritert tiltak å gjera fv 579 (tidlegare 
137) mellom Hisdal og Os om til forkøyrsveg. Statens vegvesen melde den gong tilbake at det 
føregjekk eit arbeid med å gjera alle fylkesvegar om til forkøyrsvegar, men ingenting har skjedd på fv 
579. Me vil på nytt be om at dette arbeidet vert sett i verk. 
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I høyringsdokumentet Strategi for mjuke trafikantar går det fram at «Administrasjonen i Vestland 
fylkeskommune ønskjer tilbakemelding på 1-2 strekningar langs fylkesveg i kvar kommune som 
manglar tilrettelegging for mjuke trafikantar og som oppfyller kriteria for prioritering i strategien.» 
 
Samnanger kommune sine innspel til prioritering av strekningar er: 
1. Gang- og sykkelveg frå Bjørkheim til Bjelkarvika. Denne strekninga er i underkant av 300 meter 
langs fv 49, frå Bjørkheim sentrum til bustadområdet Bjelkarvika, der det er 17 bustader og 1 
fritidsbustad. Gang- og sykkelvegen har høg prioritet som tiltak i kommunen sin trafikksikringsplan 
frå 2017 og den er avklart i reguleringsplan for Bjørkheimsområdet. Gang og sykkelveg her vil gje 
bebuarane i Bjelkarvika moglegheit for å gå til sentrum utan å kryssa Fv 49 to gonger. 
 
Vidare kan skuleelevar gå til Bjørkheim sentrum for å kryssa fv 49 i 50-sone med overgangsfelt, i 
staden for å kryssa fv 49 ved Bjelkarviksvegen, i 60-sone utan overgangsfelt. Området i Bjelkarvika er 
sett av til framtidig bustadbygging i kommuneplanens arealdel, og det vil ved utarbeiding av 
reguleringsplan bli lagt opp til ei sentrumsnær fortetting i dette området. 
 
2. I tillegg vil Samnanger kommune be Vestland fylkeskommune om å prioritera gang- og sykkelveg 
langs fv 49 i Eikedalen i samband med realisering av kommunedelplan for Fv 49 tunell forbi 
Tokagjelet. Dette området kjem ikkje innunder kriteria som fylkeskommunen har sett for prioritering, 
men sidan det skal skje ei ny vegutbygging i regi av fylkeskommunen, meiner me at tilrettelegging for 
mjuke trafikantar må vera ein del av prosjektet. Det er allereie i dag eit stort behov for gang- og 
sykkelveg på denne strekninga. Eikedalen velforening har i mange år etterspurt tiltak for betre 
trafikktryggleik her, og dette tiltaket har høg prioritet i kommunen sin trafikksikringsplan. Det er 
aukande tal fastbuande i området, også barn. (Tal frå trafikksikringsplanen 2017: 28 fastbuande, 10 
barn under 18 år.) I tillegg er Eikedalen eit utferdsområde for hytter og alpinanlegg. Det er verken 
fortau eller gangfelt, og fartsgrensa er 70 km/ t.Det er ingen trygge alternativ til kryssing av fv 49. Ein 
forventar trafikkauke med den nye tunellen og stenging av Tokagjelet, og det vert då enda større 
behov for ei trygg løysing for gåande og syklande i Eikedalen. 
 
Utover dette vil Samnanger kommunestyre peika på at omkjøringsveg til E16, frå Bergen til Voss, vil 
vera gjennom Samnanger, også i samband med bygging av ny veg. Dette gjeld både fylkesveg 579 
(Os-Hisdal) og fylkesveg 49 (Trengereid - Norheimsund). Det er svært viktig at det er ein trygg og 
trafikksikker omkjøringsveg, særleg med tanke på mjuke trafikantar. Det er fleire strekningar der det 
ikkje er gang- og sykkelveg, og det er også fleire stader der det ikkje er avkjøringsfelt, i sterkt 
trafikkerte kryss. Det er viktig at dette vert fulgt opp, før anleggsarbeidet startar opp på E16 og 
Vossabanen. 
 
Dette inkluderer mellom anna gang/sykkelveg frå Hisdalen / Raunekleiva til Ådland, noko som vil 
knyta bustadområda i Hisdalen, Raunekleiva og langs Liavegen til sentrum. Det er ikkje mogleg å gå til 
fots på denne strekninga i dag, og sykling er heller ikkje å tilrå. Tiltaket er avklart i kommuneplanens 
arealdel, men det er ikkje utarbeidd reguleringsplan. 
 
Kommunestyret viser her også til at det i svært mange år vore etterspurt avkøyringsfelt på fv 49 mot 
Lønnebakken bustadområde, og me vil spela dette inn som eit punkt som kjem med på 
prioriteringslistene til fylkeskommunen. Tiltaket ligg også inne i kommunen sin trafikksikringsplan frå 
2017. Fartsgrensa på staden er 80 km/t og av- og påkøyring til busslomme for Samnanger barneskule 
ligg rett aust for avkøyring til Lønnebakken. På tidspunkt med tett trafikk dannar det seg fort kø bak 
bilar som kjem frå vest og skal inn til Lønnebakken. Det oppstår også farlege situasjonar ved 
oppbremsing før avkøyring utan at det er kø på staden. Ovanfor Lønnebakken er det også 
utviklingspotensiale for bustadområde med svært god nærleik til skule, men avkøyringa frå 
fylkesvegen må utbetrast før dette kan realiserast. Samnanger kommunestyre ser også på redusert 
fartsgrense på strekninga som ynskjeleg. 
 
I områdeplan for Bjørkheim ynskjer Samnanger kommune å få utgreidd moglegheit for å etablera to 
rundkøyringar på fv 49; ei ved avkøyringa til Bjørkheim sentrum, og ei ved avkøyringa til Bjelkarvika 
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bustadområde. Utgreiingar omkring dette vil bli gjenstand for høyring og offentleg ettersyn i 
pågåande planprosess for revisjon av områdeplan for Bjørkheimsområdet, men me vil no melda 
desse planane inn til fylkeskommunen også i samband med regional transportplan. 
 
 

 
 
Handsaming:  
Odd Arne Haga (Frp) sette framlegg om prioritering av gang- og sykkelveg frå Haga til Tysse.  
 
Knut Harald Frøland (Bl) bad om gruppemøte.  
 
Etter gruppemøtet sette Øyvind Strømmen (MDG) fram eit fellesframlegg. 
 
Odd Arne Haga trekte framlegget sitt.  
 
I røystinga vart fellesframlegget sett opp mot naturutvalet si innstilling. Fellesframlegget vart 
samrøystes vedteke.  
 
 
KS- 078/2021 Vedtak: 
I Samnanger kommune sin trafikksikringsplan er det eit høgt prioritert tiltak å gjera fv 579 (tidlegare 
137) mellom Hisdal og Os om til forkøyrsveg. Statens vegvesen melde den gong tilbake at det 
føregjekk eit arbeid med å gjera alle fylkesvegar om til forkøyrsvegar, men ingenting har skjedd på fv 
579. Me vil på nytt be om at dette arbeidet vert sett i verk. 
 
I høyringsdokumentet Strategi for mjuke trafikantar går det fram at «Administrasjonen i Vestland 
fylkeskommune ønskjer tilbakemelding på 1-2 strekningar langs fylkesveg i kvar kommune som 
manglar tilrettelegging for mjuke trafikantar og som oppfyller kriteria for prioritering i strategien.» 
 
Samnanger kommune sine innspel til prioritering av strekningar er: 
1. Gang- og sykkelveg frå Bjørkheim til Bjelkarvika. Denne strekninga er i underkant av 300 meter 
langs fv 49, frå Bjørkheim sentrum til bustadområdet Bjelkarvika, der det er 17 bustader og 1 
fritidsbustad. Gang- og sykkelvegen har høg prioritet som tiltak i kommunen sin trafikksikringsplan 
frå 2017 og den er avklart i reguleringsplan for Bjørkheimsområdet. Gang og sykkelveg her vil gje 
bebuarane i Bjelkarvika moglegheit for å gå til sentrum utan å kryssa Fv 49 to gonger. 
 
Vidare kan skuleelevar gå til Bjørkheim sentrum for å kryssa fv 49 i 50-sone med overgangsfelt, i 
staden for å kryssa fv 49 ved Bjelkarviksvegen, i 60-sone utan overgangsfelt. Området i Bjelkarvika er 
sett av til framtidig bustadbygging i kommuneplanens arealdel, og det vil ved utarbeiding av 
reguleringsplan bli lagt opp til ei sentrumsnær fortetting i dette området. 
 
2. I tillegg vil Samnanger kommune be Vestland fylkeskommune om å prioritera gang- og sykkelveg 
langs fv 49 i Eikedalen i samband med realisering av kommunedelplan for Fv 49 tunell forbi 
Tokagjelet. Dette området kjem ikkje innunder kriteria som fylkeskommunen har sett for prioritering, 
men sidan det skal skje ei ny vegutbygging i regi av fylkeskommunen, meiner me at tilrettelegging for 
mjuke trafikantar må vera ein del av prosjektet. Det er allereie i dag eit stort behov for gang- og 
sykkelveg på denne strekninga. Eikedalen velforening har i mange år etterspurt tiltak for betre 
trafikktryggleik her, og dette tiltaket har høg prioritet i kommunen sin trafikksikringsplan. Det er 
aukande tal fastbuande i området, også barn. (Tal frå trafikksikringsplanen 2017: 28 fastbuande, 10 
barn under 18 år.) I tillegg er Eikedalen eit utferdsområde for hytter og alpinanlegg. Det er verken 
fortau eller gangfelt, og fartsgrensa er 70 km/ t.Det er ingen trygge alternativ til kryssing av fv 49. Ein 
forventar trafikkauke med den nye tunellen og stenging av Tokagjelet, og det vert då enda større 
behov for ei trygg løysing for gåande og syklande i Eikedalen. 
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Utover dette vil Samnanger kommunestyre peika på at omkjøringsveg til E16, frå Bergen til Voss, vil 
vera gjennom Samnanger, også i samband med bygging av ny veg. Dette gjeld både fylkesveg 579 
(Os-Hisdal) og fylkesveg 49 (Trengereid - Norheimsund). Det er svært viktig at det er ein trygg og 
trafikksikker omkjøringsveg, særleg med tanke på mjuke trafikantar. Det er fleire strekningar der det 
ikkje er gang- og sykkelveg, og det er også fleire stader der det ikkje er avkjøringsfelt, i sterkt 
trafikkerte kryss. Det er viktig at dette vert fulgt opp, før anleggsarbeidet startar opp på E16 og 
Vossabanen. 
 
Dette inkluderer mellom anna gang/sykkelveg frå Hisdalen / Raunekleiva til Ådland, noko som vil 
knyta bustadområda i Hisdalen, Raunekleiva og langs Liavegen til sentrum. Det er ikkje mogleg å gå til 
fots på denne strekninga i dag, og sykling er heller ikkje å tilrå. Tiltaket er avklart i kommuneplanens 
arealdel, men det er ikkje utarbeidd reguleringsplan. 
 
Kommunestyret viser her også til at det i svært mange år vore etterspurt avkøyringsfelt på fv 49 mot 
Lønnebakken bustadområde, og me vil spela dette inn som eit punkt som kjem med på 
prioriteringslistene til fylkeskommunen. Tiltaket ligg også inne i kommunen sin trafikksikringsplan frå 
2017. Fartsgrensa på staden er 80 km/t og av- og påkøyring til busslomme for Samnanger barneskule 
ligg rett aust for avkøyring til Lønnebakken. På tidspunkt med tett trafikk dannar det seg fort kø bak 
bilar som kjem frå vest og skal inn til Lønnebakken. Det oppstår også farlege situasjonar ved 
oppbremsing før avkøyring utan at det er kø på staden. Ovanfor Lønnebakken er det også 
utviklingspotensiale for bustadområde med svært god nærleik til skule, men avkøyringa frå 
fylkesvegen må utbetrast før dette kan realiserast. Samnanger kommunestyre ser også på redusert 
fartsgrense på strekninga som ynskjeleg. 
 
I områdeplan for Bjørkheim ynskjer Samnanger kommune å få utgreidd moglegheit for å etablera to 
rundkøyringar på fv 49; ei ved avkøyringa til Bjørkheim sentrum, og ei ved avkøyringa til Bjelkarvika 
bustadområde. Utgreiingar omkring dette vil bli gjenstand for høyring og offentleg ettersyn i 
pågåande planprosess for revisjon av områdeplan for Bjørkheimsområdet, men me vil no melda 
desse planane inn til fylkeskommunen også i samband med regional transportplan. 
 
 

 
31.08.2021 Naturutvalet: 
Handsaming i møtet: 
Tillegg til dok., sett fram av Karl Bård Kollbotn (Framstegspartiet): 
Trafikksikringsforslag: Sette ned fartsgrensen til 60 km/t ved på/avkjørsel til Lønnebakken. Skole og 
liv/helse er årsaken. 
 
Tillegg #2:, sett fram av Karl Bård Kollbotn (Framstegspartiet): 
Viser til uttale E16.... kopier inn 
 
Innfartsparkering, sett fram av Karl Bård Kollbotn (Framstegspartiet): 
Bedre muligheter for innfartsparkering i kryss mellom Fv 579 og Fv 49. Ber om legge tilrette for bedre 
løsning med overgang mellom kollektiv og privat transport. 
 
Kollektiv transport, sett fram av Karl Bård Kollbotn (Framstegspartiet): 
Det må legges tilrette for en mer effektiv tilpasning av kollektiv transport. Det er mangel på godt 
tilrettelagte busslommer langs med FV- spesielt i trafikkknutepunkt. 
 
Det vart sett fram ei rekkje tilleggsforslag til vedtak. Desse var alle felles framlegg. Rådmannen sitt 
framlegg pluss alle tilleggsframlegga vart samrøystes vedteke.  
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NAT- 021/2021 Vedtak: 
I Samnanger kommune sin trafikksikringsplan er det eit høgt prioritert tiltak å gjera fv 579 (tidlegare 
137) mellom Hisdal og Os om til forkøyrsveg. Statens vegvesen melde den gong tilbake at det 
føregjekk eit arbeid med å gjera alle fylkesvegar om til forkøyrsvegar, men ingenting har skjedd på fv 
579. Me vil på nytt be om at dette arbeidet vert sett i verk. 
I høyringsdokumentet Strategi for mjuke trafikantar går det fram at «Administrasjonen i Vestland 
fylkeskommune ønskjer tilbakemelding på 1-2 strekningar langs fylkesveg i kvar kommune som 
manglar tilrettelegging for mjuke trafikantar og som oppfyller kriteria for prioritering i strategien.»  
 
Samnanger kommune sine innspel til prioritering av strekningar er: 

1. Gang- og sykkelveg frå Bjørkheim til Bjelkarvika 
· Denne strekninga er i underkant av 300 meter langs fv 49, frå Bjørkheim sentrum til 

bustadområdet Bjelkarvika, der det er 17 bustader og 1 fritidsbustad. Gang- og 
sykkelvegen har høg prioritet som tiltak i kommunen sin trafikksikringsplan frå 2017 og 
den er avklart i reguleringsplan for Bjørkheimsområdet. Gang og sykkelveg her vil gje 
bebuarane i Bjelkarvika moglegheit for å gå til sentrum utan å kryssa Fv 49 to gonger. 
Vidare kan skuleelevar gå til Bjørkheim sentrum for å kryssa fv 49 i 50-sone med 
overgangsfelt, i staden for å kryssa fv 49 ved Bjelkarviksvegen, i 60-sone utan 
overgangsfelt. Området i Bjelkarvika er sett av til framtidig bustadbygging i 
kommuneplanens arealdel, og det vil ved utarbeiding av reguleringsplan bli lagt opp til ei 
sentrumsnær fortetting i dette området. 

2. Gang- og sykkelveg frå Hisdalen/Raunekleiva til Ådland 
· Strekninga på om lag 1,5 km langs fv 49 vil knyta bustadområda i Hisdalen, Raunekleiva 

og langs Liavegen til sentrum. Det er ikkje mogleg å gå til fots på denne strekninga i dag, 
og sykling er heller ikkje å tilrå. Tiltaket er avklart i kommuneplanens arealdel, men det er 
ikkje utarbeidd reguleringsplan. 
 

I tillegg vil Samnanger kommune be Vestland fylkeskommune om å prioritera gang- og sykkelveg 
langs fv 49 i Eikedalen i samband med realisering av kommunedelplan for Fv 49 Tunell forbi 
Tokagjelet. Dette området kjem ikkje innunder kriteria som fylkeskommunen har sett for prioritering, 
men sidan det skal skje ei ny vegutbygging i regi av fylkeskommunen, meiner me at tilrettelegging for 
mjuke trafikantar må vera ein del av prosjektet. Det er allereie i dag eit stort behov for gang- og 
sykkelveg på denne strekninga. Eikedalen velforening har i mange år etterspurt tiltak for betre 
trafikktryggleik her, og dette tiltaket har høg prioritet i kommunen sin trafikksikringsplan. Det er 
aukande tal fastbuande i området, også barn.  (Tal frå trafikksikringsplanen 2017: 28 fastbuande, 10 
barn under 18 år.) I tillegg er Eikedalen eit utferdsområde for hytter og alpinanlegg. Det er verken 
fortau eller gangfelt, og fartsgrensa er 70 km/ t. Fylkeskommunen har nyleg vedteke at fartsgrensa 
ikkje vert sett ned på denne strekninga i Eikedalen, sjølv om den vert sett ned for andre strekningar 
av fv 49, på Kvamskogen. Det er ingen trygge alternativ til kryssing av fv 49.  Ein forventar trafikkauke 
med den nye tunellen og stenging av Tokagjelet, og det vert då enda større behov for ei trygg løysing 
for gåande og syklande i Eikedalen. 
 
Det har i svært mange år vore etterspurt avkøyringsfelt på fv 49 mot Lønnebakken bustadområde, og 
me vil spela dette inn som eit punkt som kjem med på prioriteringslistene til fylkeskommunen. 
Tiltaket ligg også inne i kommunen sin trafikksikringsplan frå 2017. Fartsgrensa på staden er 80 km/t 
og av- og påkøyring til busslomme for Samnanger barneskule ligg rett aust for avkøyring til 
Lønnebakken. På tidspunkt med tett trafikk dannar det seg fort kø bak bilar som kjem frå vest og skal 
inn til Lønnebakken. Det oppstår også farlege situasjonar ved oppbremsing før avkøyring utan at det 
er kø på staden. Ovanfor Lønnebakken er det også utviklingspotensiale for bustadområde med svært 
god nærleik til skule, men avkøyringa frå fylkesvegen må utbetrast før dette kan realiserast. 
I områdeplan for Bjørkheim ynskjer Samnanger kommune å få utgreidd moglegheit for å etablera to 
rundkøyringar på fv 49; ei ved avkøyringa til Bjørkheim sentrum, og ei ved avkøyringa til Bjelkarvika 
bustadområde. Utgreiingar omkring dette vil bli gjenstand for høyring og offentleg ettersyn i 
pågåande planprosess for revisjon av områdeplan for Bjørkheimsområdet, men me vil no melda 
desse planane inn til fylkeskommunen også i samband med regional transportplan. 
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Trafikksikringsforslag: Sette ned fartsgrensen til 60 km/t ved på/avkjørsel til Lønnebakken. Skole og 
liv/helse er årsaken. 

Viser til uttale E16:  
Omkjøringsveg til E16, fra Bergen til Voss vil vere gjennom Samnanger. Dette gjeld både fylkesveg 
579 (Os-Hisdal) og fylkesveg 49 (Trengereid - Granvin). Det er svært viktig det er ein trygg og 
trafikksikker omkjøringsveg, særleg med tanke på mjuke trafikantar. Det er fleire strekninger det 
ikkje er gang- og sykkelveg, og det er også fleire stader det ikkje er avkjøringsfelt, i sterkt trafikkerte 
kryss. Det er viktig at dette vert fulgt opp, før anleggsarbeidet startar opp E16 og Vossabanenen. Me 
syner også til uttale til regional transportplan og trafikksikringsplan for Samnanger om konkrete 
tiltak. 

Bedre muligheter for innfartsparkering i kryss mellom Fv 579 og Fv 49. Ber om legge tilrette for bedre 
løsning med overgang mellom kollektiv og privat transport. Det må legges tilrette for en mer effektiv 
tilpasning av kollektiv transport. Det er mangel på godt tilrettelagte busslommer langs med FV- 
spesielt i trafikkknutepunkt. 

 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
I Samnanger kommune sin trafikksikringsplan er det eit høgt prioritert tiltak å gjera fv 579 (tidlegare 
137) mellom Hisdal og Os om til forkøyrsveg. Statens vegvesen melde den gong tilbake at det 
føregjekk eit arbeid med å gjera alle fylkesvegar om til forkøyrsvegar, men ingenting har skjedd på fv 
579. Me vil på nytt be om at dette arbeidet vert sett i verk. 
 
I høyringsdokumentet Strategi for mjuke trafikantar går det fram at «Administrasjonen i Vestland 
fylkeskommune ønskjer tilbakemelding på 1-2 strekningar langs fylkesveg i kvar kommune som 
manglar tilrettelegging for mjuke trafikantar og som oppfyller kriteria for prioritering i strategien.»  
 
Samnanger kommune sine innspel til prioritering av strekningar er: 

1. Gang- og sykkelveg frå Bjørkheim til Bjelkarvika 
· Denne strekninga er i underkant av 300 meter langs fv 49, frå Bjørkheim sentrum til 

bustadområdet Bjelkarvika, der det er 17 bustader og 1 fritidsbustad. Gang- og 
sykkelvegen har høg prioritet som tiltak i kommunen sin trafikksikringsplan frå 2017 og 
den er avklart i reguleringsplan for Bjørkheimsområdet. Gang og sykkelveg her vil gje 
bebuarane i Bjelkarvika moglegheit for å gå til sentrum utan å kryssa Fv 49 to gonger. 
Vidare kan skuleelevar gå til Bjørkheim sentrum for å kryssa fv 49 i 50-sone med 
overgangsfelt, i staden for å kryssa fv 49 ved Bjelkarviksvegen, i 60-sone utan 
overgangsfelt. Området i Bjelkarvika er sett av til framtidig bustadbygging i 
kommuneplanens arealdel, og det vil ved utarbeiding av reguleringsplan bli lagt opp til ei 
sentrumsnær fortetting i dette området. 

2. Gang- og sykkelveg frå Hisdalen/Raunekleiva til Ådland 
· Strekninga på om lag 1,5 km langs fv 49 vil knyta bustadområda i Hisdalen, Raunekleiva 

og langs Liavegen til sentrum. Det er ikkje mogleg å gå til fots på denne strekninga i dag, 
og sykling er heller ikkje å tilrå. Tiltaket er avklart i kommuneplanens arealdel, men det er 
ikkje utarbeidd reguleringsplan. 

 
I tillegg vil Samnanger kommune be Vestland fylkeskommune om å prioritera gang- og sykkelveg 
langs fv 49 i Eikedalen i samband med realisering av kommunedelplan for Fv 49 Tunell forbi 
Tokagjelet. Dette området kjem ikkje innunder kriteria som fylkeskommunen har sett for prioritering, 
men sidan det skal skje ei ny vegutbygging i regi av fylkeskommunen, meiner me at tilrettelegging for 
mjuke trafikantar må vera ein del av prosjektet. Det er allereie i dag eit stort behov for gang- og 
sykkelveg på denne strekninga. Eikedalen velforening har i mange år etterspurt tiltak for betre 
trafikktryggleik her, og dette tiltaket har høg prioritet i kommunen sin trafikksikringsplan. Det er 
aukande tal fastbuande i området, også barn.  (Tal frå trafikksikringsplanen 2017: 28 fastbuande, 10 
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barn under 18 år.) I tillegg er Eikedalen eit utferdsområde for hytter og alpinanlegg. Det er verken 
fortau eller gangfelt, og fartsgrensa er 70 km/ t. Fylkeskommunen har nyleg vedteke at fartsgrensa 
ikkje vert sett ned på denne strekninga i Eikedalen, sjølv om den vert sett ned for andre strekningar 
av fv 49, på Kvamskogen. Det er ingen trygge alternativ til kryssing av fv 49.  Ein forventar trafikkauke 
med den nye tunellen og stenging av Tokagjelet, og det vert då enda større behov for ei trygg løysing 
for gåande og syklande i Eikedalen. 
 
Det har i svært mange år vore etterspurt avkøyringsfelt på fv 49 mot Lønnebakken bustadområde, og 
me vil spela dette inn som eit punkt som kjem med på prioriteringslistene til fylkeskommunen. 
Tiltaket ligg også inne i kommunen sin trafikksikringsplan frå 2017. Fartsgrensa på staden er 80 km/t 
og av- og påkøyring til busslomme for Samnanger barneskule ligg rett aust for avkøyring til 
Lønnebakken. På tidspunkt med tett trafikk dannar det seg fort kø bak bilar som kjem frå vest og skal 
inn til Lønnebakken. Det oppstår også farlege situasjonar ved oppbremsing før avkøyring utan at det 
er kø på staden. Ovanfor Lønnebakken er det også utviklingspotensiale for bustadområde med svært 
god nærleik til skule, men avkøyringa frå fylkesvegen må utbetrast før dette kan realiserast. 
 
I områdeplan for Bjørkheim ynskjer Samnanger kommune å få utgreidd moglegheit for å etablera to 
rundkøyringar på fv 49; ei ved avkøyringa til Bjørkheim sentrum, og ei ved avkøyringa til Bjelkarvika 
bustadområde. Utgreiingar omkring dette vil bli gjenstand for høyring og offentleg ettersyn i 
pågåande planprosess for revisjon av områdeplan for Bjørkheimsområdet, men me vil no melda 
desse planane inn til fylkeskommunen også i samband med regional transportplan. 
 
 
 
 
 

SAKNR. 2: Varsel om offentleg ettersyn reguleringsplan E16 og Vossebanen 
Arna Stanghelle 

 
31.08.2021 Naturutvalet: 
Handsaming i møtet: 
Uttale til reguleringsplan E16 og Vossebanen Arna Stanghelle, sett fram av Karl Bård Kollbotn 
(Framstegspartiet): 
Omkjøringsveg til E16, fra Bergen til Voss vil vere gjennom Samnanger. Dette gjeld både fylkesveg 
579 (Os-Hisdal) og fylkesveg 49 (Trengereid - Granvin). Det er svært viktig det er ein trygg og 
trafikksikker omkjøringsveg, særleg med tanke på mjuke trafikantar. Det er fleire strekninger det 
ikkje er gang- og sykkelveg, og det er også fleire stader det ikkje er avkjøringsfelt, i sterkt trafikkerte 
kryss. Det er viktig at dette vert fulgt opp, før anleggsarbeidet startar opp E16 og Vossabanenen. Me 
syner også til uttale til regional transportplan og trafikksikringsplan for Samnanger om konkrete 
tiltak. 
 
Naturutvalet ønsker å sende inn høyringsuttale. Det vart utarbeida ein felle uttale.  
Administrasjonen sender inn uttalen før fristen 17:09.2021. 
 
NAT- 2 Vedtak: 
Omkjøringsveg til E16, fra Bergen til Voss vil vere gjennom Samnanger. Dette gjeld både fylkesveg 
579 (Os-Hisdal) og fylkesveg 49 (Trengereid - Granvin). Det er svært viktig det er ein trygg og 
trafikksikker omkjøringsveg, særleg med tanke på mjuke trafikantar. Det er fleire strekninger det 
ikkje er gang- og sykkelveg, og det er også fleire stader det ikkje er avkjøringsfelt, i sterkt trafikkerte 
kryss. Det er viktig at dette vert fulgt opp, før anleggsarbeidet startar opp E16 og Vossabanenen. Me 
syner også til uttale til regional transportplan og trafikksikringsplan for Samnanger om konkrete 
tiltak. 
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